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Republika e Kosovës
Republika Kosovo - Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština - Assembly
VI SAZIV
Jesenje zasedanje
Komisija za Evropske Integracije
Sednica br. 29.
Priština, dana 13.11.2018.godine u 11:00 časova
Zgrada Skupštine, sala N- 204

ZAPISNIK

Sednici su prisustvovali: Blerta Deliu-Kodra, Armend Zemaj, Fikrim Damka, Ismajl
Kurteshi, Fatmire Kollçaku, Visar Ymeri, Zenun Pajaziti, Adem Hoxha i Donika-
Kadaj-Bujupi.

Odsutni: Milaim Zeka i Ismet Beqiri.

Osoblje za podršku komisije: Ahtere Loxha, Adelina Demolli, Safet Beqiri i Florent
Mehmeti.

Sednicom je predsedavala Blerta Deliu- Kodra, predsednica komisije.

Predsednica, nakon što je konstatovala da su ispunjeni uslovi za rad, otvorila je
sednicu komisije, sa ovim

Dnevnim redom:

1. Usvajanje dnevnog reda;
2. Usvajanje zapisnika sa sednice dana 30.10.2018. godine;
3. Razmatranje Nacrta Krivičnog zakonika Republike Kosovo br. 06/L-074, sa

amandmanima funkcionalne Komisije sa aspekta usaglašavanja sa
zakonodavstvom EU;

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-057 o disciplinskoj odgovornosti sudija
i tužilaca, sa amandmanima funkcionalne Komisije sa aspekta usaglašavanja
sa zakonodavstvom EU;

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-092 o davanju na korišćenje i razmenu
nepokretne opštinske imovine, sa amandmanima funkcionalne Komisije sa
aspekta usaglašavanja sa zakonodavstvom EU;
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6. Pod razno.

1. Usvajanje dnevnog reda

Predsednica obavestila je da Komisija za evropske integracije primila je dva izveštaja
sa amandmanima od Komisije za zakonodavstvo, Nacrt zakona o proširenim
nadležnostima o oduzimanju imovine  i Nacrt Zakona o zaštiti uzbunjivača, imajući u
obzir da ova dva Nacrta zakona nadovezuju se sa reformom u pravnom sistemu i
agendom evropske reforme, s’toga ako ima saglasnosti, predlažem da se dopuni dnevni
red.
Nakon toga, otvorila je diskutovanje.

Armend Zemaj, naveo je da imajući u obzir značaj ovih Nacrta zakona, koji se
direktno nadovezuju direktivama EU, treba najmanje jedan dan da se razmatraju i da
vidimo izmenu sa amandmanima, pošto danas nije hitno da se razmatraju, sutra
možemo biti spremniji.

Predsednica konstatovala je da su se i ostali članovi komisije složili da za ova dva
Nacrta zakona sutra održi druga sednica i da se razmatraju.

Predsednica konstatovala je da je usvojen dnevni red bez izmena.

2. Usvajanje zapisnika sa sednice dana 30.10.2018.godine

Zapisnik sa prošle sednice usvojen je bez primedbi.

3. Razmatranje Nacrta Krivičnog zakonika Republike Kosovo br. 06/L-074, sa
amandmanima funkcionalne Komisije sa aspekta usaglašavanja sa zakonodavstvom
EU

Predsednica je obavestila da je zahtev od strane naših institucija i kancelarije EU, da se što
pre usvoji Krivični zakonik, bio je stalni zahtev Ambasadorke  Apostollove i predstavnika
EU, na način da bi imali napredak reformu u sektoru pravosuđa, sektor ovaj koji je usko
povezan sa napretkom evropske agende, uopšte, a posebno, sa napretkom procesa
liberalizacije viza.

Što se tiče saglasnosti Nacrta Krivičnog zakonika Republike Kosovo sa zakonodavstvom
EU, stvari koje se adresiraju ovim nacrt zakonikom ostavljeni su u unutrašnju nadležnost
državnih članica EU.

U vezi sa ovim nacrt zakonom, otvorila  je diskusiju i nakon toga dala na glasanje.
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Nakon glasanja, predsednica je konstatovala da komisija, većinom glasova, donela je
sledeću:

Preporuku
Nacrt Krivičnog zakonika Republike Kosovo br. 06/L-074, sa amandmanima
funkcionalne Komisije, nije u suprotnosti sa zakonodavstvom EU, s’toga može se
preporučiti u Skupštinu za usvajanje.

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-057 o disciplinskoj odgovornosti sudija i
tužilaca, sa amandmanima funkcionalne Komisije sa aspekta usaglašenosti sa
zakonodavstvom EU

Predsednica predstavila je pravno mišljenje i navela je da takođe ovaj nacrt zakona je
nadovezan sa napretkom reforme u sektoru pravosuđa.

Uređene i adresirane stvari ovim nacrt zakonom, ostavljene su u unutrašnjoj nadležnosti
država članica EU.

U vezi sa ovim nacrt zakonom, otvorila je diskusiju i dala je na glasanje.

Nakon glasanja, Predsednica konstatovala je da komisija, sa većinom glasova, donela je
sledeću:

Preporuku
Nacrt zakona br. 06/L-057 o disciplinskoj odgovornosti sudija i tužilaca, sa
amandmanima funkcionalne Komisije, nije u suprotnosti sa zakonodavstvom EU, s’
toga može se predložiti za usvajanje u Skupštini.

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-092 o davanju na korišćenju i razmenu
opštinske nepokretne imovine, sa amandmanima funkcionalne Komisije, sa aspekta
usaglašenosti sa zakonodavstvom EU

Predsednica predstavila je zakonsko mišljenje i navela da uređene i predstavljene stvari
ovim nacrt zakonom, su ostavljena u unutrašnju nadležnost država članica EU, i kao
takve, nisu u suprotnosti sa zakonodavstvom EU.

U vezi sa ovim nacrt zakonom, otvorila je diskusiju i dala na glasanje.

Nakon glasanja, predsednica konstatovala je da komisija, sa većinom glasova, donela je
sledeću:

Preporuku
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Nacrt zakona br. 06/L-092 o davanju na korišćenju i razmeni opštinske nepokretne
imovine, sa amandmanima funkcionalne Komisije , nije u suprotnosti sa
zakonodavstvom EU, s’toga može se predložiti u Skupštini za usvajanje.

6. Pod razno

Predsednica obavestila je da dana 16 Novembra 2018. godine, imaćemo u posetu jednu
delegaciju Parlamentarne Komisije za pitanja EU, Senata Italije.
Kao što smo se dogovorili na prethodnoj sednici i na osnovu jedne nacrt-agende
pripremljene od Departmana za Protokole, naša Komisija planira da ovaj sastanak
realizuje u petak, dana 16 Novembra 2018.godine, u 9:30 časova.

U nastavku, obavestila je da dana 26 i 27 Novembra 2018.godine, imaćemo u posetu
jednu delegaciju Parlamentarne Komisije za pitanja EU , Parlamenta Hrvatske.
U vezi sa ovom  posetom, obavestićemo vas na vreme, za vreme sastanka.

Bazirajući se na sastanak, koji smo realizovali sa ambasadorom Njemačke i uz podršku
GIZ-a, planiramo da realizujemo jednu službenu posetu u Bundestag-u.
U vezi sa ovom posetom, zatraženo nam je da predložimo datum o mogućnosti
realizovanja ovog sastanka, osobe koje želimo da sretnemo, kao i teme koje predlažemo
za diskutovanje.

Blerta Deliu, rekla je da za onoliko malo koliko imamo informacija i indikacije , kao da
smo jedan korak unazad bliže datumu o liberalizaciji, dok naša komisija ostaje isključena.
Dalje, je pitala: Zašto nije bilo moguće realizovati nijednu posetu do sada,  da li neko
može uraditi više da bi se intenzivirale radnje i realizovali nekoliko sastanaka?
Jer, jako je bitno, nije svrha da bi se putovalo, ali je potreba da bi se pokrenuo proces, jer i
mnoge tehničke stvari su zaostale i mi ne možemo da maksimalno dajemo naš potencijal i
angažovanje, da bi dostigli, jer je jedna bitna stvar za sve, bez obzira da li smo pozicija ili
opozicija. Mislim da smo jako pasivni i  da to nije naša krivica. Ovo negde zaostaje  i ne
znamo gde. S’toga, da li bismo mogli da diskutujemo  šta se dešava, da li trebamo mi da
povećamo zalaganja da bi vise doprineli ili gde smo?

Fatmire Kollçaku, slaže se da je nešto stalo i da ova komisija je zaobilažena. Vreme je
da kao komisija razmatramo našu poziciju , ne treba da znači  da sve okončava
liberalizacijom viza, ove godine, ali kao što se vidi , ovo će se nastaviti i sledeće godine,
ali ako mislimo da budemo deo EU, očekuju nas mnogi drugi izazovi i verujem da ovoj
komisiji treba da se povrati  njegova uloga, ubuduće, jer trenutno je veoma mnogo
zaobilažena.

Armend Zemaj, naveo je da ne želi da prejudicira ulogu naših diplomatskih misija, ali
imaju jednu dozu odgovornosti i ne mogu da shvatim da najvišoj instituciji, kao što je
Skupština i komisijama koje su predstavnice naroda, naše misije nisu u stanju da
aranžiraju jednu posetu koja je od jednog većeg značaja. Izgleda da nam je ostalo da sami
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odemo na tim sastancima koji su nam obavezni. Mi imamo za obavezu da odemo u Beču
na sastanku KOSAK-ut, to je saopštenje među parlamentarnih Komisija za integraciju, ali
dalje ta komunikacija se ne proširuje,   pošto pretendujemo da smo jedinstveni, u toj
oblasti. U ovoj fazi mogli smo, kao komisija, jednoglasno, da pokažemo sliku unutrašnje
politike , u odnosu na liberalizaciju viza.
Da budem iskren,  nisam video neku prepreku od strane Predsedništva Skupštine, koliko
sam prisustvovao u ime parlamentarne Grupe LDK-a, bile su druge agende koje traže
državnu koordinaciju,  ali iznad svega uloga komisije treba da izađe više na površinu.

Zenun Pajaziti, naveo je da smo nekoliko puta pričali o ovoj temi i ovo je iznad one
volje koju smo izrazili, nekoliko puta smo pozvali ministra Inostranih poslova i nije
došao. Takođe, imali smo neku vrstu sugestije  da odemo na liniji  diplomatskog
komuniciranja , komuniciranje sa našim ambasadama vani, ali i sa stranim ambasadama o
vizama, jer ovo treba da se de blokira, ako ne dolazi ministar, da se ponovo ponovi
pozivnica , ali i ako on bude došao, ne bude nam uradio neku agendu, treba videti druge
mogućnosti komuniciranja. Mi smo imali Ministra za evropske integracije u komisiji i
videli smo njihovu agendu, da je bio obuhvaćen samo Predsednik Skupštine, ali nije
obuhvaćena komisija. Dobro bi bilo da unutar Vlade, ima neka druga komunikacija  i da
vidimo mogućnost de blokiranja, jer biće kasno.

Donika Kadaj- Bujupi, rekla je da treba direktno kontaktirati naše ambasade  i da im se
vrši pozitivan pritisak, u smislu obavljanja njihovih poslova. Srbija protiv nas je toliko
uporna, tako da koristi sva moguća sredstva, dok mi ne koristimo sva ta minimalna
sredstva koje imamo na raspolaganju, jer zaostaje negde u administraciji i to je malo
čudno.

Visar Ymeri, naveo je da imamo jedan problem koji mislim da može da se prostire u 3
oblasti i treba se mnogo potruditi, sa onim što imamo u ruci, da shvatimo gde je
stagnacija i da odreagujemo nasuprot svakoj od njih.
Prvo, može biti naše diplomatsko predstavništvo, ne obavlja poslove kako treba, ili nisu
izgradili potrebne kontakte sa ostalim parlamentima, da bi bili efektivni u zahtevima  koje
ima jedna parlamentarna komisija  za sastanak.
Drugo, može ponovo biti nedostatak koordinacije, kažem ovo jer slučajno pre dve nedelje
sam sreo ambasadora Francuske, i pitao ga da li je primio jedan zahtev od Evropske
Komisije, on mi je rekao da su mi stigli 5 zahteva  različitih komisija Skupštine.
Ali, oni su trebali  da se koordinišu sa nama, jer za pitanje liberalizacije viza, nama je
neophodno da u toku meseca Novembra se sastanemo  sa parlamentarcima Francuske,
dok Komisija za inostrane poslove može da sretne tokom meseca Januara ili i kasnije, jer
nije neophodno da se sada sretnu  i ovaj nedostatak koordinacije može da nam
prouzrokuje problem.
Treće, koje mislim da je mnogo problematično, jer ako ima takvog odbijanja  da bi nas
sreli iz Francuske, Holandije i tako redom. Mi trebali da postupimo u smislu, kao
Skupština, i da prosledimo jedno pismo , ne kao protesno pismo, ali da im pokažemo da
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smo mali ljuti i da nismo zadovoljni sa ovim tretmanom, i treba tačno da shvatimo gde je
problem.

Armend Zemaj, nadovezao se sa diskusijom u vezi sa institucionalnom odgovornošću i
naveo je  da ukoliko neka naša ambasada ima dopis, u kojoj se kaže da nemamo vremena
da vas sretnemo, mi bismo trebali da imamo taj dopis  i da bismo videli razlog, kao i
zahtev naše ambasade  upućen parlamentima.

Ismajl Kurteshi, istakao je da prošli put, složili smo se da predsednica komisije
kontaktira sa Ministrom evropskih integracija, šta se dešava sa onim o čemu smo
razgovarali, takođe i sa Predsednikom Skupštine  i da ponovo  pozivamo Ministra
inostranih poslova.
Takođe, mislim da naše ambasade, sa našim zahtevom kontaktiraju parlamente da bi
aranžirale posete, treba da na pošalju po jedan primerak  korespondencije koje obavljaju,
i oni kad im pišu i kako im pišu i njihove odgovore, da bismo ih mi videli i da tačno
znamo, kao komisija, gde je krivica da bismo znali kako da odreagujemo. Ovako kako su
stvari dobro nerazjašnjene , naša od reagovanja mogu biti ne umesna.

Predsednica, navela je da jedna ne koordinacija između komisija i neznan gde je ova
praznina , jer pisali smo svim ambasadama, Holandska u zadnjem trenutku pisala nam je
da Njemačka ne može da se sastane. Sada je jedna nova mogućnost koja je otvorena
preko ambasadora i ima dva sastanaka koji sleduju putem Senata Italije i Hrvatske
delegacije.
Slažem se da sa Vladom smo imali problem, ali dođite i pomognite i vi meni, da
zajednički uradimo neko rešenje. U vezi sa ovim, pisali smo Ministru inostranih poslova,
nekoliko puta , 3 puta nam je odgovorio da ima posete, dok zadnji put nije nam ni
odgovorio.

Sednica je završena u 12:25 časova.

Pripremili: Predsednica komisije,
Jedinca za podršku komisije. Blerta Deliu-Kodra
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